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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembly 

VI Saziv  

Jesenje zasedanje  

Komisija za prava i interese zajednica i povratak   

Sednica br. 26 

Priština,  24.10.2018. godine,  s početkom u  11:00 časova 

Zgrada Skupštine , sala  N-204 

 

Z A P I S N I K 

 

Sednici su prisustvovali: Igor Simić, predsednik komisije,  Xhelal Sveçla i Danush Ademi, zamenici 

predsednika,  Kujtim Shala, Fadil Beka, Jasmina Živković, Saša Milosavljević, Rasim Selmanaj, 

Albert Kinolli, Müfera Serbica Şinik, Slobodan Petrović  i Veton Berisha, članovi. 

Odsutni:  Haxhi Shala, Duda Balje i Zoran Mojsilović,  

 

Ostali učesnici:  Senad Karaahmetovic predsednik OEBS-a, predstavnik KDI-a Bleron Hoxha; 

novinar kallxo.com Liridona Ademaj; savetnik Sekretarijata SVZ Zijush Ahmeti i Celal Iljaz, 

Direkcija za medije i odnose sa javnosti. 

 

Osoblje za podršku komisije: Nataša Prica-Tišma i Drita Çarkaxhiu. 

 

Sednicu je predsedavao:  Igor Simić, Predsednik Komisije.   

 

 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Izveštavanje  g. Shyqiri Bytyqi, ministra Ministarstva obrazovanja, nauke i tehnologije u 

vezi upisa pripadnika većinske zajednice na rezervisana mesta za manjinske studente i 

rezervisanih mesta u studenskom centru, za akademsku  2018/2019. godinu; 

3. Usvajanje zapisnika sa sednice komisije 27.07.2018 godine; 

4. Razmatranje Nacrta Zakona br.06/L-033 o građevinskim proizvodima sa amandmanima 

Funkcionalne komisije za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i 

regionalnog razvoja; 

5. Razmatranje Nacrta zakona br.06/L-007 o izmenama i dopunama zakona br.03/L-007 o 

vanparničnom postupku sa amandmanima funkcionalna komisije za zakonodavstvo, 

mandate, imunitete, Poslovnik Skupštine i nadgledanje Agencije protiv korupcije; 

6. Razmatranje Nacrta zakona br.06/L-008 o izmenama i dopunama zakona br. 2004/16 o 

nasledstvu na Kosovu sa amandmanima funkcionalne komisije za zakonodavstvo, mandate, 

imunitete, Poslovnik Skupštine i nadgledanje Agencije protiv korupcije; 

7. Razno. 
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1.  Usvajanje dnevnog reda 

 

Predsednik je informisao komisiju da je Ministar obavestio da će zakasniti zbog svojih angažovanja. 

Predsednik je dao predlog da se druga tačka odloži, do trenutka kada se ministar pridruži kao i Shyqiri 

Bytyqi i Fatmir Svishta direktor Studentskog Centra.   

Članovi komisije su se složili s datim predlogom i jednoglasno su usvojili dnevni red, s promenama 

tačaka dnevnog reda.   

 

2. Usvajanje zapisnik sa sednice komisije 27.07.2018 godine; 

 

Predsednik, postavio je na glasanje zapisnik i upitao članove komisije da li imaju zamerke da se isti 

promeni ili dopuni. 

 

Müfera Serbica Şinik, predložila je dopunu dotičnog zapisnika, kao što sledi:  

Nadovezala se s slučajem, ukoliko otac zastupa albansku zajednicu a majka bosansku, onda sin ne 

može da pripada turskoj zajednici. 

 

Predsednik je konstatovao da zapisnik sa sednice održane 27.7.2018. godine, biće glasan sa izmenama 

i dopunama predloženim od strane poslanice Müfera Serbica Şinik. 

 

3. Razmatranje Nacrta Zakona br.06/L-033 o građevinskim proizvodima sa amandmanima 

Funkcionalne za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalnog 

razvoja; 

 

Predsednik   predstavio je na razmatranje Nacrt Zakona br. 06/L-033 o građevinskim proizvodima, i 

zatražio je od strane članova komisije da se izjave ukoliko imaju neki predlog ili sugestiju u vezi sa 

amandmanima funkcionalne komisije.  

 

Nakon razmatranja Nacrt Zakona i izveštaja sa amandmanima Funkcionalne komisije, komisija je 

donela sledeću: 

 

P r e p o r u k u  

 

Nacrt Zakona br. 06/L-033 o građevinskim proizvodima i amandmanima predloženim od strane 

Funkcionalne komisije ne ugrožavaju i ne dotiču prava i interese zajednica, i preporučuje se na 

usvajane u Skupštini. 

 

 

4. Razmatranje Nacrta zakona br.06/L-007 o izmenama i dopunama zakona br. 03/L-007 o 

vanparničnom postupku sa amandmanima funkcionalna komisije za zakonodavstvo, 

mandate, imunitete, Poslovnik Skupštine i nadgledanje Agencije protiv korupcije; 

 

Predsednik predstavio je na razmatranje Nacrt Zakona br. 06/L- 007 o izmenama i dopunama Zakona 

br.  03/L007 o vanparničnom postupku, i zatražio je od strane članova komisije, da se izjave ukoliko 

imaju neki predlog ili sugestiju u odnosu sa amandmanima Funkcionalne Komisije.  
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Pošto nije bilo primedbi na Nacrtu Zakona i izveštaju s amandmanima funkcionalne komisije, komisija 

je donela sledeću: 

 

P r e p o r u k u  

 

Nacrt Zakona br. 06/L- 007 o izmenama i dopunama Zakona br. 03/L007 o vanparničnom postupku, i 

amandmani predloženi od strane Funkcionalne Komisije ne ugrožavaju i ne dotiču prava i interese 

zajednica, i preporučuje se na glasanje u Skupštini. 

 

5. Razmatranje Nacrta zakona br.06/L-008 o izmenama i dopunama zakona br. 2004/16 o 

nasledstvu na Kosovu sa amandmanima funkcionalne komisije za zakonodavstvo, 

mandate, imunitete, Poslovnik Skupštine i nadgledanje Agencije protiv korupcije; 

 

Predsednik  predstavio je na razmatranje Nacrt Zakona br.06/L-008 o izmenama i dopunama Zakona 

br. 2004/26 o nasledstvu na Kosovu, i zatražio je od članova komisije, da se izjave ukoliko imaju neki 

predlog ili sugestiju u odnosu sa amandmanima Funkcionalne Komisije. 

 

Pošto nije bilo primedbi na Nacrtu Zakona i izveštaju s amandmanima funkcionalne komisije, komisija 

je donela sledeću: 

 

P r e p o r u k u  

 

Nacrt Zakona br. 06/L-008 o izmenama i dopunama Zakona br. 2004/26 o nasledstvu na Kosovu, i 

amandmani predloženi od strane predloženi od strane Funkcionalne Komisije ne ugrožavaju i ne 

dotiču prava i interese zajednica, i preporučuje se na glasanje u Skupštini. 

 

 

6. Izveštavanje  g. Shyqiri Bytyqi, ministra Ministarstva obrazovanja, nauke i tehnologije u 

vezi upisa pripadnika većinske zajednice na rezervisana mesta za manjinske studente i 

rezervisanih mesta u studenskom centru, za akademsku  2018/2019. godinu; 

 

Predsednik, Igor Simić,  nastavila je sa sledećom tačkom na dnevnom redu  pozdravljajući učešće 

ministra i direktora studenskog doma za izveštavanje ispred komisije, u cilju dobijanja potrebnih 

službenih informacija i podataka oko upisa studenata iz redova manjinskih zajednica na rezervisana 

mesta na fakultetima i studentskom domu za akademsku 2018/19 godinu, skladu sa Zakonom o 

visokom obrazovanju. 

Istovremeno je pozvao članove komisije  da uzmu reč i učešće u debati u obliku pitanja ili sugestija.  

 

                                                         Ministar, g-din Shyqiri Bytyqi 

 

Govoreći u vezi upisa pripadnika ne većinske zajednica na državnim univerzitetima kao i u vezi 

rezervisanih mesta u studenskom centru u Prištini, za akademsku 2018/2019 godinu, ministar  Bytyqi 

je napomenuo da je za studente ne većinskih zajednica odvojeno ukupno 845 mesta ili 12% od 

ukupnog broja upisanih studenata na svim državnim univerzitetima, i da je do sada upisano ukupno 

106 kandidata ne većinskih zajednica koji žive i rade na prostoru Republike Kosova. 
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U nastavku svog govora ministar je napomenuo da preostala mesta koja su namenjena za studente ne 

većinskih zajednica, su upražnjena ,niko od studenata koji pripadaju većinskoj zajednici neće moći da 

se upišu na ta mesta. 

 Studentima kandidatima ne većinskih zajednica je postavljen samo uslov da na testu treba da prođu 

barijeru minimuma od 30% uspešnosti i da to važi za ovu akademsku godinu na svim državnim 

univerzitetima. Na kraju svoga izlaganja ministar je još jednom napomenuo da do sada koliko je on 

upoznat od strane rukovodilaca državnih univerziteta, niko od kandidata tj. studenata ne većinskih 

zajednica nije žalio na neku nepravilnost u vezi upisa. 

Kao visoko obrazovna institucija želimo da otklonimo sve dileme i probleme i mi smo spremni da ih 

rešavamo u koordinaciji sa vama našta nas zakon obavezuje. 

 

 Direktor studentskog centra u Prištini, g. Svishta je napomenuo da do sada, što se smeštaja u 

studentskog centra u Prištini tiče, od strane studenata ne većinskih zajednica nije imao niti jednu žalbu 

i da je  za sada sve u najboljem redu. 

 

Nakon uvodnog izlaganja predsednik je pozvao članove komisije da uzmu reč i učešće u debati u 

obliku pitanja ili sugestija.  

Pitanja i sugestije 

 

Müfera Serbica Şinik, je istakla da, u cilju zaštite interesa kandidata iz manjinskih zajednica, treba 

reći da se nekoliko godina unazad susrećemo sa jednim fenomenom i poteškoćama na državnim 

fakultetima, a to je da se mesta rezervisana za upis pripadnika manjinskih zajednica popunjavaju 

pripadnicima većinske zajednice.  Situacija je ista i po pitanju dobijanja smeštaja u studentskim 

domovima.  

U organizacionoj strukturi ministarstva za obrazovanje tj. organgramu, divizija za manjinske zajednice 

je sada u okviru  divizije za kategoriju osoba sa posebnim potrebama, što nije u redu. Ta pitanja treba 

rešavati i verujemo da će se vašim angažovanjem prevazići ovi problemi i nedostaci. 

 

Albert Kinolli, je kao predstavnik Romske zajednice mišljenja je i slaže se s tim da treba poštovati 

procedure i kriterijume prilikom upisa na rezervisana mesta pripadnika ne većinske zajednica na 

državnim univerzitetima kao i u vezi rezervisanih mesta u studenskom centru. Ali, imajući u vidu 

specifičnosti studenata i đaka iz redova Romske zajednice, čiji je maternji jezik romski, i imajući u 

vidu stanje na terenu, mi kao predstavnici naroda naše zajednice imamo za zadatak da reagujemo i 

tražimo uvođenje afirmativnih mera ili donošenje jednog Administrativnog uputstva kojim bi se 

utvrdile dve ili tri tačke i dala šansa da se upražnjena mesta popune u drugoj upisnoj fazi i na taj način 

dala mogućnost za jednako postupanje i tretiranje manjinskih zajednica u cilju zaštite interesa 

kandidata. 

 

Veton Berisha, je kao predstavnik Egipćanske zajednica naglasio kao veoma važan element 

implementaciju Administrativnog uputstva od strane univerziteta kojim se utvrđuje i garantuje 

primena kvote od 12% za kandidate iz redova zajednica. Isto je doneto u prethodnom mandatu iz 

političku I institucijine volju, a celokupan proces bio je pokriven od strane ambasada i Kancelarije EU. 

Istina je da smo se suočavali sa određenim problemima, a posebno u drugom upisnom roku, vezano za 

izjašnjavanje kandidata i problema za dobijanje boravka po studentskim domovima. 
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Da bi izbegli takve probleme potrebna je institucionalna koordinacija između nas ministarstva i Saveta 

rektorata kao organa izvršne vlasti u cilju izmena uputstava i iznalaženja dobrog rešenja jer ima 

prostora za zloupotrebe uz poštovanje zakonskog okvira Kosova.  

 

Danush Ademi U čitavom ovom procesu postoji pojava zloupotrebe identiteta i žalbe razne prirode, a 

pogotovu za studentske domove. Prema vašim podacima upisan je veoma mali broj kandidata a veliki 

broj mesta ostao je upražnjen. Ja ne znam zašto i koja su obrazloženja za to. Predlažem i podržavam 

kolegu Veton da se još jednom preispita administrativno uputstvo i na taj način prevaziđu ovi problemi 

i problematika za ubuduće u koordinacije sa nama. 

 

Xhelal Sveçla, je upitao ministra da li Ministarstvo obrazovanja ima poseban program za zajednice tj. 

centar za treniranje posle završene srednje škole  za upis kandidata na fakultetima. 

 

 

7. Razno 

 

 

 

 

Sednica je završena u 12:30 časova.   

  

Pripremljeno od:        

Jedinice za podršku Komisije.  

 

 

 

            

Predsednik Komisije, 

__________________ 

             Igor Simić 


